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GEMEENTE HILVERSUM
RAADSVERGADERING VAN 16 APRIL 2019

(verslag)

Voorzitter: P.I. Broertjes (burgemeester).

Aanwezig zijn de leden: de heer H.P. Blok (Hilversums Belang), de dames M. Boumadkar-Boukhriss
(Hart voor Hilversum), D.M. van Daalen (VVD), A.A.S. den Daas (D66) en F.F. van Drooge (PvdA),
de heren M.F. Eerenberg (Hart voor Hilversum), H.H. Fennema (VVD) en F.J.E.M. Göbbels (D66),
mevrouw M.D. Groesz (D66), de heren H. R. Jaarsma (D66), A.S. de Jong (D66) en T. de Jong
(CDA), de dames M.J. de Jong-Schrijvers (Hart voor Hilversum) en J. Kalk (PvdA), de heren H. Koç
(Hart voor Hilversum), F.R. Kool (GroenLinks) en R.J.G. Lancé (Hart voor Hilversum), mevrouw
H.M.G.J. van de Linde, de heren T. Pelsma (ChristenUnie) en A. Poels (GroenLinks), de dames
R.W.C. Redmeijer (Hart voor Hilversum) en M.H.A. Remmers (GroenLinks), de heren P.H.J.R. van
Rooden (SP), J.A.C. Slingerland (Hart voor Hilversum), D.E.O. Streutker (CDA) en R. Verkuijlen
(VVD), de dames M.I. van Vliet (D66) en B. Verweij (SP), dc heren M.F. Vogel (VVD) en N.G.T. van
Voorden (CDA), mevrouw A.F. Vreugdenhil-de Blécourt (ChristenUnie), de heer J.A. van Waarden
(GroenLinks), mevrouw V. Wesselink (D66) en de heer T.R. Westerneng (VVD).

Griffier: de heer P.M.H. van Ruitenbeek.

Wethouders: de heren W.M. Jaeger, J. Kastje, A.R.C. Scheepers en F.G.J. Voorink en de dames K.J.
Walters-Vos en A.J. Wolthers.

Afwezig: mevrouw M.G. Kooloos (Leefbaar Hilversum) en de heren E.J. Kruijswijk Jansen (CDA) en
P. Veenendaal (GroenLinks).

De VOORZITTER opent de raadsvergadering en heet allen welkom. Hij roept de raadsleden op om
zich bij de griffier aan te melden voor de speeddate met scholieren op 9 mei a.s. Ook kondigt hij de
beeldvormcnde sessie van 18 april a.s. over de Omgevingswet aan.
Bericht van verhindering is ontvangen van mevrouw Kooloos en de heren Kruijswijk Jansen en
Veenendaal. De heer Kruijswijk Jansen feliciteert hij met de geboorte van diens zoon.

1. VASTSTELLEN AGENDA

De VOORZITTER deelt mee dat de PvdA heeft gevraagd agendapunt 7 over de Marktverordening
2019 naar de punten met debat over te hevelen.

Aldus wordt besloten.

De heer SLINGERLAND stelt voor agendapunt 9 over de aanpak asbest Bosdrift en
Noorderbegraafplaats over te hevelen naar de punten zonder debat.

Aldus wordt besloten.

Voorgesteld wordt om de moties vreemd aan de orde van de dag te bespreken:
- M 19/20 van GroenLinks, Hart voor Hilversum, D66, de VVD, de SP en Hilversums Belang,
‘Watertappunt op elke basisschool’, te behandelen bij agendapunt 11;
- M 19/23 van D66, Hart voor Hilversum, de PvdA, de SP en de ChristenUnie, ‘Her

planting bomen’, te behandelen bij agendapunt 12;
- M 19/24 van de SP, GroenLinks, Hart voor Hilversum, de PvdA en Hilversums
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Belang, ‘Luchtkwalitcitplan’, te behandelen bij agendapunt 13;
- M 19/25 van de SP, de PvdA en Hilversums Belang, ‘Wonen in de hoek waarde klappen vallen’,

te behandelen bij agendapunt 14;
- M 19/26 van de SP en GroenLinks, ‘Ik pas na de raadsvergadering’, te behandelen bij agendapunt 15;

- M 19/29 van GrocnLinks, ‘Houtstook beter in beeld’, te behandelen bij agendapunt 16.

Aldus wordt besloten en vervolgens wordt de agenda vastgesteld.

2. TOELATING TIJDELIJK RAADSLID DE HEER T. DE JONG

De VOORZITTER deelt mee dat dc heer Yorulmaz heeft gevraagd om een tweede periode van 16
weken ontslag als raadslid te nemen. Daarom wordt voorgesteld de heer T. de Jong voor die periode als
tijdelijk raadslid te benoemen.

De commissie Geloofsbrieven, bestaande uit de heren A.S. dc Jong, Koç en Westerneng is
gevraagd de geloofsbrieven te beoordelen.

De heer KOÇ deelt mee dat de commissie Geloofsbrieven de geloofsbrief en verdere bij de
Kieswet gevorderde stukken, ingezonden door T. de Jong, op 9 april 2019 benoemd tot tijdelijk lid van de
gemeenteraad van Hilversum, heeft onderzocht en in orde bevonden. Gebleken is dat dc benoemde aan alle
in de Gemeentewet gestelde eisen voldoet, waardoor de commissie adviseert tot diens toelating als tijdelijk
lid van de gemeenteraad van Hilversum.

Aldus wordt besloten.

De VOORZITTER deelt mee dat de heer T. dc Jong ook als commissielid wordt benoemd.

In handen van de VOORZITTER legt dc heer T. DE JONG de bij wet voorgeschreven eed
af.

3. BENOEMING COMMISSIEVOORZITTER

De VOORZITTER geeft te kennen dat om de besluitvorming van de raad voor te bereiden en om
overleg te voeren met het college van burgemeester en wethouders, dc raad op grond van artikel 82
Gemeentewet raadscommissies heeft ingesteld. Vanuit de fractie van Hart voor Hilversum is voorgesteld
om mevrouw Redmeijer te benoemen tot plaatsvervangend voorzitter. Het presidium heeft de voordracht
overgenomen en stelt dc raad voor te benoemen.

Zonder stemming wordt conform het voorstel van het presidium besloten.

4. LIJST INGEKOMEN STUKKEN

Voor de geagendeerde stukken wordt verwezen naar de in dc rubrieken 0, 1 en III van de bij de
agenda overgelegde lijst van ingekomen stukken.

De heer VAN ROODEN verzoekt wethouder Scheepers om naar aanleiding van brief 4 van rubriek
III (een mail van een burger, ingekomen op 27 maart 2019 inzake een herinnering aan een brief aan de raad
over bomen op het marktplein en geen antwoord op een mail van 28 december 2018) een gesprek te voeren
met de betreffende inwoners en daarvan in een vergadering van de commissie Ruimtelijke Ordening en
Wonen een terugkoppeling te geven.
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Aldus wordt besloten.

De VOORZITTER deelt mee dat de PvdA heeft verzocht om RIB 20 19-20 over overhevelingen en
RIB 2019-28 over het versterken van het jongerenwerk te agenderen voor respectievelijk de vergaderingen
van de commissie Economie en Bestuur van 5juni 2019 en de commissie Zorg en Samenleving van 12juni
2019.

Aldus wordt besloten en vervolgens wordt zonder stemming conform de voorstellen van de
voorzitter van de raad bij de ingekomen stukken besloten.

5. VASTSTELLEN VERSLAG RAADSVERGADERING D.D. 27 MAART 2019

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.

6. AANVULLENDE VERKLARING BIJ VOORSTEL UITZENDLICENTIE LOKALE OMROEP
2019-2024

De VOORZITTER brengt naar voren dat op 12 december 2018 de gemeenteraad op verzoek van
het Commissariaat voor de Media een advies heeft uitgebracht over de lokale omroep. Dit advies had
betrekking op het Programmabeleid Bepalend Orgaan (PBO) en de keuze tussen de omroepen GooiTV en
NH Gooi. Het nu voorliggende voorstel betreft een aanvulling op dat van 12 december en gaat in op de
rechtsbevoegdheid en het hoofddoel van beide omroepen. Ook op deze twee punten is advies van de
gemeenteraad nodig. In het voorstel van 12 december 2018 ontbraken deze.

Het voorliggende voorstel betreft een formaliteit, die geen invloed heeft op het advies dat de
gemeenteraad in december 2018 aan het Commissariaat voor de Media heeft verstrekt.

Zonder stemming wordt conform het voorstel van burgemeester en wethouders besloten.

7. MARKTVERORDENING 2019

De VOORZITTER merkt op dat de gemeente en de marktondernemers gezamenlijk werken aan
een toekomstbestendige markt. Onderdeel van de aanpak is het vernieuwen van de regelgeving. In overleg
met de Marktcommissie is afgelopen periode een nieuwe marktverordening opgesteld. Deze verordening
vervangt in zijn geheel het Marktreglement gemeente Hilversum 2011 én de Verordening op de
warenmarkt(en) voor de gemeente Hilversum 2011. In de commissievergadering maakten de SP en de
PvdA een voorbehoud en waren alle andere fracties positief.

Mevrouw KALK kan zich vinden in de verordening die in overleg met de marktkooplui tot stand is
gekomen, maar die zij desondanks nog verder wil verbeteren, omdat marktkoopmensen een vast inkomen
moeten kunnen genereren door het hebben van een vaste plaats, zodat hun klanten hen kunnen vinden.
Daarom wil zij het maximum aantal verplaatsingen van de markt tot zes keer per jaar beperken door
middel van het onderstaande amendement:

“De raad van de gemeente Hilversum bijeen op dinsdag 16 april 2019, behandelend het voorstel tot
vaststelling van de Marktverordening 2019;
overwegende dat:
- de markt van grote toegevoegde waarde is in het detailhandel aanbod in de gemeente

Hilversum;
- markten sinds eeuwen een belangrijke ontmoetingsplaats zijn voor inwoners van

gemeenten;

H120190416 5



- het voor (een deel van de) marktondernemers een steeds moeiljkere opgave wordt om een
volwaardig inkomen te verwerven door concurrentie van (groot)winkelbedrjven en de
opmars van online inkopen via internet;

- door deze ontwikkelingen het moeilijker is om als ambulant ondernemer bestaanszekerheid
te verwerven en behouden;

- bezoekers van markten vaak hechten aan vaste plaatsen waar zij hun favoriete ondernemers
kunnen vinden;

- vaak moeten ‘zoeken’ naar je favoriete ondernemers leidt tot afname van marktbezoek;
- afname van marktbezoek vermeden moet worden vanuit het belang van de ondernemers,

het belang van de gemeente en het belang van haar inwoners; allen zijn gebaat bij een
goedlopende markt op zaterdag en woensdag op het marktplein van de gemeente;

is van mening dat:
- verplaatsingen van de markt vermeden moeten worden;
- indien verplaatsingen niet vermeden kunnen worden, deze in omvang tot een maximum

dienen te worden beperkt zodat dit voor alle partijen vooraf aan elk jaar helder is;
- verplaatsingen alleen kunnen als deze in een jaarkalender zijn opgenomen en aan het begin

van het jaar helder zijn voor ondernemers en inwoners;
- deze zekerheid voor ondernemers en inwoners in de voorliggende verordening ontbreekt;
- door het niet opnemen van een maximum aantal mogelijke verplaatsingen dit kan leiden tot

onverwachte en ongewenste effecten voor marktondernemers;
besluit:
het raadsbesluit tot vaststelling van de Marktverordening 2019 onder beslispunt 1 als volgt
gewijzigd vast te stellen:
1. De Marktverordcning 2019 vast te stellen met dien verstande dat artikel 2 van die

verordening komt te luiden:
‘Artikel 2 Instellen, afschaffen, te verplaatsen of veranderen van markten
1. Het college is bevoegd markten in te stellen, af te schaffen, te verplaatsen of te

veranderen.
2. Het college kan op grond van bijzondere redenen, in afwijking van het eerste lid,

maximaal zes (6) keer per kalenderjaar besluiten dat de markt tijdelijk zal
plaatsvinden op een andere dag, een ander tijdstip of op een andere plaats.

3. Indien een markt tijdelijk plaatsvindt op een andere plaats is het bepaalde in artikel
3 van toepassing.

4. Het college is bevoegd maximaal zes (6) keer per kalenderjaar te besluiten dat de
markt niet zal plaatsvinden indien het daartoe dringende redenen aanwezig acht.
Indien mogelijk wordt een alternatieve locatie aangewezen.”

(Amendement A 19/21 van de PvdA)

De heer JAEGER (wethouder) reageert dat de voorliggende verordening uit en te na met de
Marktcommissie en marktondernemers is besproken en gebaseerd is op het VNG-model. Daarop zijn geen
zienswijzen ingediend, vandaar dat het college denkt dat de voorliggende verordening goed is.

Afgesproken is het marktplein ook een evenementenplein te laten zijn. Met de Marktcommissie is
afgesproken vooralsnog voor dit en volgend jaar uit te gaan van vier zaterdagen en twee woensdagen
waarop verplaatsing van de markt plaatsvindt, waarbij er géén verplaatsing plaatsvindt op dc zaterdag voor
Kerstmis.

Het amendement raadt hij af. Daarnaast horen afspraken over de verplaatsing van de markt niet in
de verordening thuis, maar in het inrichtingsplan.

Mevrouw KALK begrijpt dat de wethouder zich bereid verklaart maximaal zes verplaatsingen per
jaar in het inrichtingsplan vast te leggen en trekt het amendement in.

Zonder stemming wordt conform het voorstel van burgemeester en wethouders besloten.
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8. NOTA VAN UITGANGSPUNTEN EN INVESTERINGSKREDIET ARENAPARK

De heer WESTERNENG complimenteert de wethouder en de betrokken ambtenaren met de
snelheid in het traject en de met belanghebbenden georganiseerde participatie. De input is verwerkt in de
nota.

De VVD is positief over de aangekondigde ‘no regret’-maatregclen, bijvoorbeeld op het gebied
van parkeren, fietsparkeren, ledverlichting en groenstroken, met een vooruitgang van de ruimtelijke
kwaliteit als gevolg.

De nota van uitgangspunten onderstreept het karakter van het gebied bestemd voor werken, leren
en sporten, wat hij toejuicht. Hij ziet graag een Arenapark ontstaan waar forenzen graag werken, waar
studenten graag leren en waar Hilversumse inwoners graag sporten en recreëren.

De nota vermeldt dat het Arenapark eigenlijk het enige kantorengebied in de regio is waar nog
plancapaciteit is voor nieuwbouw van zelfstandige kantoren, waarmee de VVD heel zorgvuldig wil
omgaan, vanwege het belang van banen in Hilversum. Er is dus een dilemma bij het toevoegen van de
woonfunctie. Enerzijds moet de sociale veiligheid vergroten, maar anderzijds is hij daarmee terughoudend,
omdat ruimte schaars is en een woonfunctie andere dingen vraagt dan een bedrjvengebied. Een
woonfunctie toevoegen vraagt om eisen stellen en die moeten niet beperkend zijn voor werken, leren en
sporten. In de commissievergadering is toegezegd dat in het masterplan uitgerekend wordt hoeveel en welk
type woningen toe te voegen zijn ten behoeve van het garanderen van de sociale veiligheid. Wat hem
betreft wordt dat onderzoek afgewacht voordat men daarop een stelling inneemt. Wonen zou dan een
middel kunnen zijn en geen doel op zich.

De nota beschrijft de denkrichtingen voor sporten en bewegen, namelijk de groene
campusomgeving, het zichtbaar maken van de Olympische historie en het verbinden van sport en media,
welke drie ambities de VVD zeer aanspreken. Hij kijkt dan ook uit naar het masterplan. Veel mensen
sporten niet bij een sportvereniging en hij hoopt dat het Arenapark een magneet mag worden om
ongebonden sporters te faciliteren. Mensen moet men dan wel verleiden om daarnaar toe te gaan om te
recreëren, waarvoor hij ook ideeën heeft, onder meer over het verbinden van sport en media.

Wat hem betreft ligt er nu een goede nota van uitgangspunten voor, waarmee hij hoopt dat de
allure van het park weer terugkomt uit de tijd van Olympische activiteiten of toen er een markante expohal
stond.

De heer VAN ROODEN bevestigt dat het proces snel gaat en kan zich vinden in de
uitgangspunten. Minder tevreden is hij over de mate waarin de combinatie wonen-werken in de
uitgangspunten is verwerkt. Die combinatie wil hij graag zien in de vorm van starterswoningen en een plek
voor expats. Hij stelt met een amendement voor om wonen aan het programma toe te voegen en daartoe de
mogelijkheden en gevolgen te onderzoeken.

“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 16 april 2019, behandelend het
raadsvoorstel Nota van uitgangspunten en investeringskrediet Arenapark;
overwegende dat:
- bij de bespreking van de uitgangspunten masterplan Arenapark zich een meerderheid

aftekent voor het toevoegen van wonen aan het programma;
- deze wens in het huidige voostel niet sterk genoeg naar voren komt;
besluit:
beslispunt 1 in het conceptraadsbesluit te vervangen door het volgende:
de Nota van uitgangspunten Arenapark vast te stellen als startpunt voor de actualisatie van het
Masterplan Arenapark, met dien verstande dat op pagina 25 de tekst:
‘De gemeente heeft daarom de wens geuit om te verkennen welke kansen en mogelijkheden er zijn
met het toevoegen van vormen van wonen in combinatie met het te verplaatsen station.’
wordt vervangen door:
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‘De inzet is daarom om wonen aan het programma toe te voegen. Hiervoor worden de
mogelijkheden en gevolgen onderzocht.”
(Amendement A 19/22 van de SP, Hilversums Belang, de PvdA, Hart voor Hilversum, het CDA,
de ChristenUnie en D66)

De heer WESTERNENG herinnert eraan dat in de commissievergadering nadrukkelijk is
gesproken over het inzetten van wonen als een middel ten behoeve van sociale veiligheid. In het
amendement wordt wonen een doel op zich, wat hij niet herkent uit dc commissievergadering. Hij kan zich
beter vinden in de oorspronkelijke formulering en vraagt waarom de indieners aan werken, leren en sporten
een vierde punt willen toevoegen met een vermenging van functies, die nadelen heeft die men nog niet kan
overzien.

De heer VAN ROODEN denkt dat er voordelen zijn aan het toevoegen van wonen, maar wil niet
overal woningen neerzetten. Een goede woonfunctie kan in desolate gebieden zorgen voor een betere
leefbaarheid en een prettig gevoel over het park. Ook is er vanuit kantoren behoefte aan woningen dichtbij
voor expats.

De heer WESTERNENG is het ermee eens dat woningen iets aan sociale veiligheid kunnen
toevoegen, maar nog niet bekend is welk aantal woningen nodig is. Volgens hem is het nu te vroeg om te
zeggen dat wonen een inzet moet zijn en hij wil daartoe het onderzoek afwachten. Het amendement steunt
hij niet.

Mevrouw VAN DROOGE denkt dat het belangrijk is om te investeren in het Arenapark en
ondersteunt het amendement A 19/22, omdat wonen wel een doel op zich is.

De flagstore van Nike wil zij niet op het Arenapark voor het publiek laten openen, omdat dat
gebied niet concurrerend mag zijn ten opzichte van het centrum. Zij vraagt de wethouder daarom met Nike
in gesprek te gaan om de flagstore in het centrum te realiseren, bijvoorbeeld in het oude C&A-pand.

Verder benadrukt zij het belang van duurzaamheid, waarover zij het volgende amendement ‘Geen
dak onbedekt’ indient.

Amendement A 19/29 ‘Geen dak onbedekt’
“De raad van de gemeente Hilversum bijeen op dinsdag 16 april 2019, behandeling het
raadsvoorstel ‘Nota van uitgangspunten en investeringskrediet Arenapark’;
overwegende dat:
- het Arenapark van grote toegevoegde waarde is in vestigingsklimaat van de gemeente

Hilversum;
- de upgrade van het Arenapark met de nota van uitgangspunten aanzienlijk zal zijn;
- een dergelijke upgrade een uitgelezen kans biedt om meerdere doelen te bereiken;
- in het coalitieakkoord de ambitie is uitgesproken duurzaamheid en verduurzaming serieus

handen en voeten te geven;
is van mening dat:
- koppelkansen tussen projecten en doelen altijd benut dienen te worden;
- duurzame energieopwekking een belangrijke bijdrage kunnen leveren om de

klimaatdoelstellingen te bereiken, zowel lokaal als landelijk;
- bij grootschalige ingrepen deze ook benut dienen te worden om de duurzaamheidsopgaven

te realiseren;
- de gebouwen in het Arenapark veelal platte danken hebben;
- deze daken een uitstekende basis bieden voor het plaatsen van zonnecollectoren;
- het ongewenst is dat deze mogelijkheden niet ten volle worden benut;
besluit:
beslispunt 1 in het raadsbesluit te vervangen door het volgende:
‘1. De nota van uitgangspunten Arenapark vast te stellen als startpunt voor de actualisatie van

het Masterplan Arenapark met dien verstande dat daarbij als uitgangspunt geldt dat alle
platte daken worden voorzien van zonnecollectoren.”
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(Amendement A 19/28 van de PvdA en de SP)

Vervolgens vraagt zij Nike meer terug te geven aan dc maatschappij, waarover zij de volgende
motie indient.

Motie ‘Just do it’
“De raad van de gemeente Hilversum bijeen op dinsdag 16 april 2019, behandeling het
raadsvoorstel ‘Nota van uitgangspunten en invcsteringskrediet Arenapark’.
overwegende dat:
- het Arenapark van grote toegevoegde waarde is voor Hilversum;
- een internationaal bedrijf als Nike een welkome participant is zowel op het Arenapark als

in Hilversum;
- Nike een belangrijke gesprekspartner is voor de gemeente in relatie tot upgrading van het

Arenapark;
- de gemeente Hilversum veel inspanningen heeft gedaan om deze belangrijke partner te

behouden op het Arenapark;
- van Nike ook verwacht mag worden dat zij deze inspanningen waardeert;
- veel bedrijven in het kader met maatschappelijk verantwoord ondernemen ook een

inspanning aan de lokale samenleving leveren;
is van mening dat:
- de gemeente maatschappelijk verantwoord ondernemen door bedrijven dient te stimuleren;
- Nike een van de bedrijven is die in dit kader verleid kan worden een bijdrage te leveren

aan de lokale samenleving van Hilversum;
- deze activiteiten divers kunnen zijn (bijvoorbeeld sportclinics, looptrainingen enz.);
en verzoekt het college:
- in gesprek te gaan met Nike over welke activiteiten zij gaan ondernemen in het kader van

verantwoord maatschappelijk ondernemen om op deze wijze een bijdrage te leveren aan de
samenleving van Hilversum.”

(Motie M 19/27 van de PvdA en de SP)

Dc heer T. DE JONG vraagt of mevrouw Van Drooge op de hoogte is van het feit dat Nike al een
fonds heeft dat €232.000,- in zestien gemeenschapsorganisaties steekt om kinderen en jongeren in
beweging te krijgen. Hij wil weten waarom Nike in dezen volgens mevrouw Van Drooge tekortschiet.

Mevrouw VAN DROOGE vraagt of die gemeenschapsgelden ook specifiek voor Hilversum zijn
bedoeld.

De heer T. DE JONG antwoordt dat projecten van dat fonds onder andere in Hilversum worden
uitgevoerd.

Mevrouw VAN DROOGE denkt dat de wethouder in dat geval mooi met Nike in gesprek kan gaan
over besteding van die gemeenschapsgelden.

De heer PELSMA ziet een heel mooi plan voorliggen en is blij met de nadruk op sport en werken.
De P&R-functie wil hij meer toegelicht en uitgelicht hebben. Die bevindt zich vlak bij de snelweg en hij
roept de wethouder daarom op om daar een transfcrium van te maken.

Het is voor hem een heel mooie campus. Hij is het eens met de inzet op wonen, wat niet betekent
dat de ChristenUnie definitief wonen op het Arenapark wil hebben, maar wel wil hij de wethouder naar dc
mogelijkheden en kansen van met name de sociale veiligheid en het levendig maken van het gebied laten
kijken. Liever zou hij zien dat leegstaande gebouwen, bijvoorbeeld aan de Naarderweg, na tien jaar worden
ombestemd naar wonen.

De heer T. DE JONG complimenteert de wethouder en de ambtenaren met het plan, de
voortvarendheid in de planvorming en de meegenomen buurtparticipatie. Een knelpunt is het niet
meenemen van het verkeersvraagstuk, waaronder de ontsluiting van de Soestdijkerstraatweg en de
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Diependaalselaan. Daarom vraagt hij de verkeerswethouder en de wijkwethouder integraliteit te blijven
borgen.

De heer LANCÉ sluit zich aan bij de geuite complimenten en vraagt ook aandacht voor het
uitgangspunt van sociale veiligheid in combinatie met het verplaatsen van het station. Wonen en werken
zouden wel degelijk bij elkaar kunnen passen en elkaar kunnen versterken. Eerst is echter onderzoek
daarnaar nodig.

Mevrouw WOLTHERS (wethouder) zegt dank voor de geuite complimenten en bevestigt dat het
traject voortvarend verloopt.

Dc woonfunctie is een dilemma, omdat het Arenapark een van de weinige gebieden in de regio is
waar werkgelegenheid in kantoorruimten nog een optie is. Zij is wel voornemens te onderzoeken wat een
woonfunctie kan toevoegen en hoe die eruit zou kunnen zien. In die zin heeft zij niet veel moeite met het
amendement A 19/22.

In het masterplan gaat zij verder met ontwikkelingen als verkeerscirculatie, parkeren en de
invulling van duurzaamheid. In de nota van uitgangspunten is omschreven in te zetten op een
energiepositieve ontwikkeling van het Arenapark en daarop komt zij ook graag terug in het masterplan.
Amendement A 19/28, ‘Geen dak onbedekt’, gaat haar in dit stadium iets te ver, omdat niet alle daken
gemeentelijk eigendom zijn en omdat de mogelijkheden worden bezien om tot energiepositiviteit te komen,
waarbij ook andere opties aan bod komen. Wellicht kan op het onderwerp worden teruggekomen bij het
masterplan.

De Nike-flagstore is voor het bedrijf een onderdeel van dc bedrijfsvoering en het concept van het
EMEA-hoofdkantoor, die vooral een werking heeft voor interne klanten van Nike. Het gesprek met Nike is
al gevoerd en wat haar betreft is dat voldoende gedaan.

Ten aanzien van motie M 19/27 doet Nike al het nodige voor de samenleving. Bij de ontwikkeling
van het Arenapark investeert Nike in toegankelijke voorzieningen voor mensen in Hilversum. Het college
spreekt al in goed overleg met Nike over mogelijkheden.

Mevrouw VAN DROOGE wijst erop dat Nike een van de grootste belastingontwij kers in Europa
is, zodat Hilversum iets meer zou kunnen doen.

Mevrouw WOLTHERS (wethouder) gaat niet over het bclastingklimaat in Nederland en is al in
gesprek met Nike over mogelijkheden van het bedrijf op het Arenapark. Daarbij wil zij het voor dit aspect
laten.

Op de P&R-functic komt zij terug bij dc uitwerking van het masterplan. De wijkwethouder is
voldoende bij het Arenapark aangehaakt en zelf is zij ook wethouder Verkeer.

Amendement A 19/22 van de SP, Hilversums Belang, de PvdA, Hart voor Hilversum, het
CDA, de ChristenUnie en D66 over toevoegen van wonen aan het programma en het
onderzoeken van mogelijkheden en gevolgen daarvan wordt elektronisch in stemming
gebracht en met 27 tegen 6 stemmen aangenomen, met de stemmen van de VVD tegen
(één lid van D66 was bij de stemming afwezig).

Amendement A 19/28 van de PvdA en de SP, ‘Geen dak onbedekt’, wordt elektronisch in
stemming gebracht en met 4 tegen 30 stemmen verworpen, met de stemmen van de SP en
dc PvdA voor.

Motie M 19/27 van de PvdA en de SP, ‘Just do it’, wordt elektronisch in stemming
gebracht en met 4 tegen 30 stemmen verworpen, met de stemmen van de SP en de PvdA
voor.

Het voorstel van burgemeester en wethouders wordt elektronisch in stemming gebracht en
unaniem aangenomen met 34 stemmen voor en 0 stemmen tegen.
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9. AANPAK ASBEST BOSDRIFT EN NOORDERBEGRAAFPLAATS

De VOORZITTER deelt mee dat op de Bosdrift en de Noorderbegraafplaats tussen 1940 en 1975
afdekplaten op graven zijn gebruikt met asbesthoudend materiaal. De situatie op beide begraafplaatsen
brengt op dit moment geen risico voor de volksgezondheid mee, maar sanering is wel nodig. De gemeente
neemt als eigenaar van de begraafplaatsen samen met de beheerder — Uitvaartstichting Hilversum (USH) —

de verantwoordelijkheid op om de begraafplaatsen te saneren. In nauw onderling overleg hebben stichting
en gemeente afspraken over financiering en uitvoering van de sanering gemaakt. De uitvoering van de
beheerplannen voor de begraafplaatsen komt bij de USH te liggen.

Dc eenmalige kosten voor de maaiveldsanering en het bodemonderzoek bedragen € 95.000,- en het
voorstel is deze kosten door een begrotingswijziging ten laste te laten komen van het begrotingssaldo van
2019.

Leefbaar Hilversum maakte een voorbehoud en alle andere fracties adviseerden positief zonder
debat.

Zonder stemming wordt conform het voorstel van burgemeester en wethouders besloten.

10. VRAGEN AAN HET COLLEGE

Er zijn geen vragen.

De VOORZITTER schorst de vergadering om 20.50 uur.

Schorsing.

De VOORZITTER heropent de vergadering om 21.00 uur.

11. MOTIE VREEMD AAN DE ORDE VAN DE DAG M 19/20, ‘WATERTAPPUNT OP ELK
BASISSCHOOLPLEIN’

Motie ‘Watertappunt op elk basisschoolplein’
De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 16 april 2019;
overwegende dat:
• het Rijk per mei 2019 € 2 miljoen beschikbaar stelt voor watertappunten op schoolpleinen

van basisscholen;
• de subsidie een uitwerking is van het Nationaal Preventieakkoord, waar onder andere is

afgesproken dat er meer watertappunten op scholen komen. Door watergebruik te
stimuleren wordt minder suikerhoudende frisdrank gedronken en wordt overgewicht
tegengegaan;

• de gemeente Hilversum zich aangesloten heeft bij de landelijke stichting Jongeren Op
Gezond Gewicht (JOGG);

• een van de ambities van de JOGG is om op zo veel mogelijk basisscholen het drinken van
kraanwater te stimuleren;

• de subsidie % van de kosten van een watertappunt dekt. Het totale subsidiebedrag is goed
voor circa 1.000 watertappunten;

• het overige kwart van de kosten (circa € 700,- per watertappunt) dient door gemeenten,
scholen e.a. te worden opgebracht.

verzoekt het college:
• om het initiatief te nemen om in overleg met de basisscholen in Hilversum en de JOGG

regisseur watertappunten op schoolpleinen te realiseren;
• om daarbij de voorwaarde te stellen dat het schoolplein ook buiten schooltijden - voor de

buurt- toegankelijk is;
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• daartoe een aanvraag voor bovengenoemde subsidie in te dienen;
• de kosten voor de realisatie van dc watertappunten, die voor rekening van de gemeente

blijven (maximaal € 35.000,-), te dekken vanuit het kansenbeleid;
en gaat over tot de orde van de dag.”
(Motie van GroenLinks, de VVD, Hart voor Hilversum, D66, Hilversums Belang en de
SP)

www.rijksoverheid.nl/onderwerpen!gezondheid-en-preventie/nationaal-preventieakkoord
www.rij ksoverheid.nl/actueel/nieuws/20 19/04/1 2/blokhuis- 1 000-watertappunten-op-schoolpleinen

De heer VAN WAARDEN licht dc motie toe en laat weten dat staatssecretaris Blokhuis op vrijdag
12 apriljl. aankondigde dat er vanaf mei een subsidie komt om in het kader van het Nationaal
Prcvcnticakkoord watertappunten op basisschoolpleinen te realiseren. In overleg met de school kan
gekeken worden of het watertappunt ook buiten schooltijden beschikbaar is.

Mevrouw WOLTHERS (wethouder) spreekt op 9 mei in een lokaal educatief beraad de
schoolbesturen van Hilversum en zal de motie daar naartoe meenemen en vragen of ze behoefte hebben
aan watertappunten. Daarbij zal zij vragen of scholen ook geld over hebben voor watertappunten.

Zij werkt aan een integraal huisvestingsplan voor de scholen, waarbij de openstelling van
watertappunten buiten schooluren mee te nemen is. Op dat aspect wil zij nog nader terugkomen. In deze
context raadt zij de motie aan.

Zonder stemming wordt de motie van GroenLinks, de VVD, Hart voor Hilversum, D66,
Hilversums Belang en de SP, ‘Een watcrtappunt op elk basisschoolplein’, unaniem
aangenomen met 34 stemmen voor en 0 stemmen tegen.

12. MOTIE VREEMD AAN DE ORDE VAN DE DAG M 19/23, ‘HERPLANTING BOMEN’

“Dc gemeenteraad van Hilversum, bijeen op 16 april 2019;
overwegende dat:
• in het Groenbeleidsplan Hilversum 2030 als uitgangspunt is opgenomen dat bij uitval van

bomen wordt herplant en dat pas vanaf een uitval van 60% overwogen kan worden de
gehele laan te vervangen;

• (bijvoorbeeld) op de Groest uitval van kastanjes door de kanstanjebloedingsziekte
voorkomt, maar dat deze uitval (vooralsnog) minder dan 25% is;

• het in dit geval een onaantrekkelijk perspectief is om te wachten tot meer dan 60% (en
volgens mededeling wethouder Kastje (CvA 10 april), pas bij 80% uitval) is uitgevallen
voordat tot enige herplant wordt overgegaan;

voorts overwegende dat:
• binnenstedelijke vergroening een belangrijk speerpunt is van beleid;
• bomen bijdragen aan de C02-reductie;
• bomen hittestress helpen voorkomen;
• bomen bijdragen aan de biodiversiteit;
• bomen bijdragen aan het welbevinden van inwoners en bezoekers;
ten slotte overwegende:
dat bovengenoemde kwaliteiten van het groen belangrijker zijn dan het esthetische aspect van een
gcljkj arige laanstructuur;
verzoekt het college:
zo spoedig mogelijk over te gaan tot het herplanten van bomen bij onderbroken laanstructuren, om
te beginnen op de Groest, zodat straten nietjarenlang ‘leegstaan’. Dit, uiteraard rekening houdend
met het plantseizoen;
en gaat over tot de orde van de dag.”
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(Motie M 19/23 van D66, de PvdA, Hart voor Hilversum, Hilversums Belang, de ChristenUnie en
de SP)

Mevrouw WESSELINK licht de motie toe en vindt het zonde dat gekapte bomen op de Groest en
de ‘s-Gravelandseweg nog niet herplant zijn, gezien het goed te onderhouden groene karakter van de stad.
Zij vraagt het college om het vastgestelde beleid eerst uit te voeren en niet te wachten tot 60% of 80% van
dc Groest leeg is.

De heer KASTJE (wethouder) erkent dat het een onaantrekkelijk perspectief is als 60% van de
bomen in een laan weg is, maar tegelijkertijd kan men niet zomaar herplanten. Er zijn namelijk meerdere
opgaven, zoals blindegeleiding, terrassen etc., wat vraagt om een integrale benadering. Ook zijn bomen
gekapt voor een urilift en ondergrondse containers.

Het Groenbeleidsplan is het door de raad vastgestelde kader en hij vindt het lastig om via een
motie twee verschillende beleidslijnen van de raad mee te krijgen. Vanwege het ontbreken van urgentie
vraagt hij om aanhouden van de motie tot het actualiseren van het Groenbeleidsplan in de tweede helft van
2019.

Mevrouw WESSELINK kan zich vinden in het aanhouden van de motie, vraagt of de op de Groest
gekapte bomen worden herplant en wil meegenomen worden in de plannen voor dat gebied.

De heer KASTJE (wethouder) laat weten dat er nog geen concrete plannen zijn voor herinrichting
van de Groest. Hij wil breder naar de herinrichting van de Groest kijken en informeert de raad daarover
binnen twee weken (T19/55).

Mevrouw WESSELINK houdt de motie aan.

13. MOTIE VREEMD AAN DE ORDE VAN DE DAG M 19/24 ‘LUCHTKWALITEITSPLAN)

Motie ‘Luchtkwaliteitsplan: gezondheidswinst met schonere lucht’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 16 april 2019;
overwegende dat:
- blootstelling aan luchtverontreiniging nog steeds een substantiële bijdrage aan ziekte en

sterfte heeft;
- de regering zich met het Nationaal Actieplan Luchtkwaliteit doelstellingen heeft gesteld

met betrekking tot het verbeteren van de luchtkwaliteit;
- de regering in samenwerking met provincies en gemeenten ambities heeft voor een

permanente verbetering van de luchtkwaliteit om zo te komen tot een vermindering van
gezondheidsrisico’s als gevolg van luchtverontreiniging, waarbij de regering toewerkt naar
de streefwaarden van de Wereldgezondheidsorganisatie;

- provincies en gemeenten daarnaast kunnen werken aan een gemeentelijk
luchtkwaliteitsplan en lokale omgevingswaarden en gevoelige bestemmingen kunnen
vaststellen;

- volgens de Gezondheidsraad verdere gezondheidswinst valt te behalen met de aanpak van
blootstelling aan lokale bronnen van fijnstof en stikstofdioxide. Tevens zouden
maatregelen nodig zijn om dc door de Gezondheidsraad genoemde risicogroepen (zoals
senioren, kinderen en mensen met COPD of andere longproblemen) te beschermen;

- het verbeteren van de luchtkwaliteit voor een groot deel hand in hand gaat met landelijke,
provinciale en lokale doelstellingen en maatregelen die er zijn op het gebied van het
reduceren van het energieverbruik en C02 in de verschillende sectoren, zoals de transitie
naar duurzame mobiliteit;

- de gemeente Hilversum geen luchtkwaliteitsplan heeft, ook niet op wijkniveau heeft;
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- ook bij ruimtelijke ontwikkelingen aandacht voor luchtkwaliteit van belang is en er diverse
ruimtelijke ontwikkelingen op stoom komen (Arenapark, Spoorzone, Centrum);

verzoekt het college:
- een luchtkwaliteitsplan met specifieke uitwerking voor gevoelige bestemmingen en

risicogroepen op te stellen;
- v66r de bespreking van de Begroting 2020 aan de gemeenteraad van Hilversum een

procesvoorstel voor te leggen om tot een Hilversums luchtkwaliteitsplan komen;
en gaat over tot de orde van de dag.”
(Motie M 19/24 van de SP, GroenLinks en Hilversums Belang)

De heer VAN ROODEN licht de motie toe en wil breder inzetten op luchtkwaliteit. Het
luchtkwaliteitsplan is verankerd in de Milieuwet, die zegt dat de gemeente moet onderzoeken of er
knelpunten zijn waar de luchtkwaliteit verslechtert, waarvoor plannen nodig zijn. Hij wil een proces laten
starten voor een luchtkwaliteitsplan en dat uit laten werken voor mensen die gevoelig zijn voor vervuilde
lucht en fijnstof.

De heer KASTJE (wethouder) brengt naar voren dat het maken van een luchtkwaliteitsplan reeds
een voornemen is dat in het coalitieakkoord staat en dat concreet wordt door dat plan in de tijd te plaatsen.
Hij ondersteunt de motie.

De heer KOOL weet dat het luchtkwaliteitsplan wordt gezien als de opvolger van de Nationale
samenwerkingsagenda luchtkwaliteit. De regering heeft gesteld dat het luchtkwaliteitsplan in het kader van
de Omgevingswet als kader kan dienen voor de op te stellen omgevingsplannen. Hij vraagt daarom om de
toezegging het luchtkwaliteitsplan te gebruiken voor het opstellen van het omgevingsplan in het kader van
de Omgevingswet.

De heer KASTJE (wethouder) lijkt dat een logische relatie, maar vindt de vraag prima om te
beantwoorden in het procesvoorstel dat eind dit jaar naar de raad komt.

Zonder stemming wordt motie M 19/24 van de SP, GroenLinks en Hilversums Belang
unaniem aangenomen met 34 stemmen voor en 0 stemmen tegen.

14. MOTIE VREEMD AAN DE ORDE VAN DE DAG M 19/25 ‘WONEN IN DE HOEK WAARDE
KLAPPEN VALLEN’

Motie ‘Wonen in de hoek waar de klappen vallen’
“De gemeenteraad van Hilversum, in vergadering bijeen op 16 april 2019;
constaterende dat de van Linschotenbuurt te maken heeft gehad met:
• langdurige overlast door van de aanleg van de Amaliatunnel;
• langdurige overlast door sloop en bouw van het nieuwe ziekenhuis;
• langdurige overlast door aanleg van de Oostereindtunnel;
• langdurige overlast door bouw van appartementencomplex Belvedère;
• langdurige overlast door o.a. renovatiewerkzaamheden van woningbouwcorporaties aan

hun woningen;
• langdurige overlast door werkzaamheden aan de ondergrondse infrastructuur (riolering,

kabels en leidingen) door de gemeente en derden (zoals nutsbedrijven);
• langdurige overlast van auto’s in de wijk door het invoeren van betaald parkeren bij

ziekenhuis Tergooi;
• parkeeroverlast van de twee privéklinieken die daar gevestigd zijn;
• overlast van rokende mensen voor de deur door invoering van het rookverbod op het

ziekenhuis terrein;
overwegende dat:
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• overlast zal krijgen van o.a. het aanleggen van de HOV-lijn en de nieuwbouw van het
ziekenhuis Tergooi in hun achtertuin;

• de openbare ruimte stevig verrommeld is door deze werkzaamheden;
• diverse ontwikkelingen, waar deze buurt mee te maken heeft (gehad), het gevolg
zijn van politieke keuzes (w.o. de Amaliatunnel, Belvedére, ziekenhuis, HOV)
• de gemeente verantwoordelijkheid moet nemen voor zowel de lusten als de lasten;
verzoekt het college:
de overlast die dc Van Linschotenbuurt ondervindt te prioriteren door de wijkwethouder op korte
termijn met de bewoners van de Van Linschotenbuurt in gesprek te laten gaan over:

mogelijke quick wins die verbeteringen in het woongenot en de verrommeling;
Ei een plan om de grote overlast in de buurt bespreekbaar te maken en te beperken;
en gaat over tot de orde van de dag.”
(Motie M 19/25 van de SP, de PvdA en Hilversums Belang)

Mevrouw VERWEIJ licht de motie toe en roept op met bewoners, corporaties en het ziekenhuis in
gesprek te gaan over beperking van overlast.

Mevrouw VREUGDENHIL-DE BLÉCOURT leest in de motie de suggestie dat er een probleem is
en vraagt of de betreffende wijkwethouder tekortschiet.

Mevrouw VERWEIJ weet dat de wij kwethouder nog niet uitgebreid heeft gesproken over de
fundamentele problemen die opgetelde ontwikkelingen veroorzaken.

Mevrouw VREUGDENHIL-DE BLÉCOURT leest liever een oproep aan de wethouder om haar
werk goed te doen dan een oproep voor het maken van plannen.

Mevrouw VERWEIJ heeft de buurt bezocht en concludeert dat er een overall view nodig is, gezien
de langdurige en structurele problematiek. Zij zou graag willen dat de wethouder het gesprek aangaat.

Mevrouw WALTERS (wethouder) brengt naar voren dat in de Van Linschotenbuurt veel gebeurt
en veel wordt aangepakt. Door de Amaliatunnel is de verkeersdoorstroming verbeterd. Het
appartementencomplex Belvédère heeft een architectuurprjs gewonnen en woningen zijn opgeknapt en
aangepakt aan de Oosterengweg. Zij raadt de SP aan bewoners te wijzen op wat wordt aangepakt en wordt
opgeknapt.

Tergooi vraagt een parkeertarief dat niet absurd is. De overlast van betaald parkeren speelt al jaren
en nu hebben 112 bewoners handtekeningen gezet en de gemeente gevraagd een enquête naar betaald
parkeren uit te voeren. Het college heeft de prijs van een parkeervergunning de helft goedkoper gemaakt, €
30,-.

In de wijk lopen heel veel plannen, zoals de HOV, die een eigen projectbureau en een
omgevingsmanager heeft. Tergooi overlegt regelmatig met inwoners en op 14 mei is er weer een
bijeenkomst over de nieuwbouwplannen, waar zij ook aanwezig zal zijn.

De bouw van het nieuwe ziekenhuiscomplex gaat in één keer door, wat goed nieuws is voor de
inwoners. Zij hoopt dat de SP ook kijkt naar de goede stappen die mensen uit de buurt lucht gaat geven.

In het kader van de komst van de 110V zijn de parkeerplekken rondom de Van Riebeeckwijk
opnieuw ingericht. Wat betreft de Van Riebeeckvij ver wordt bekeken wat aan de levendigheid daarvan te
doen is.

Ook met de vuilnisbakken is zij bezig en overlegt zij met wethouder Kastje ten aanzien van de
komst van modernere vuilnisbakken.

De motie vindt zij overbodig en daarom ontraadt zij die.

Mevrouw VERWEIJ maakt de wethouder geen enkel verwijt en heeft ook met de buurt gesproken
over dingen die wel goed gaan. Het gaat ook om een optelsom van dingen die gebeuren en zij hoopt dat de
wethouder werk maakt van quick wins en in gesprek gaat met bewoners. Mensen willen namelijk ook een
gesprek over het al zich zes jaar bevinden in een bouwput.
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Dc heer EERENBERG constateert dat de Van Riebeeckbuurt een buurt is waar klappen zijn
gevallen. Het wordt echter beter. Hij heeft vertrouwen in de toelichting van de wethouder en de motie vindt
hij niet het geëigende middel om zaken te bereiken die nodig zijn.

Motie M 19/25 van de SP, de PvdA en Hilversums Belang, ‘Wonen in de hoek waar de
klappen vallen’, wordt elektronisch in stemming gebracht en met 5 tegen 28 stemmen
verworpen, met de stemmen van de SP, de PvdA en Hilversums Belang voor (de heer
Jaarsma heeft niet aan de stemming deelgenomen).

15. MOTIE VREEMD AAN DE ORDE VAN DE DAG M 19/26 ‘IK PAS NA DE
RAADSVERGADERING’

Motie ‘Ik pas na de raadsvergadering’
“De gemeenteraad van Hilversum, in vergadering bijeen op 16 april 2019;
overwegende dat:
• al een groot deel van de inspanningen van de lokale overheid en onze de regio gericht zijn

op preventie, oftewel het bevorderen van een gezonde levensstijl;
• in het onlangs afgesloten Nationaal Preventieakkoord één van de drie speerpunten het

terugdringen van alcoholgebruik is;
• steeds meer wetenschappelijk bewijs erop lijkt te wijzen dat gezond alcoholgebruik niet

bestaat;
• het bereiken van succes van preventieve maatregelen een kwestie is van lange adem;
voorts overwegende dat:
• er specifieke aandacht is aan jongeren en alcoholgebruik in de Gooi en Vechtstreek,

waarbij opgemerkt wordt dat het alcoholgebruik onder middelbare scholieren in onze regio
hoger ligt dan in de rest van Nederland;

• de lokale overheid ouders, scholen, welzijnsinstellingen en sportverenigingen stimuleert
om een alcoholvrije omgeving aan te bieden;

• het nog steeds zo is dat een goed voorbeeld een krachtig signaal is naar de omgeving;
verzoekt het college:
• in navolging van de regio en in overleg met de ondernemingsraad te komen tot een

alcoholbeleid in het raadhuis, het stadskantoor en het Sociaal Plein;
• met ingang van de komende raadsvergadering geen alcoholhoudende dranken meer

beschikbaar te stellen na raadsbijeenkomsten;
en gaat over tot de orde van de dag.”
(Motie M 19/26 van de SP en GroenLinks)

Mevrouw VERWEIJ licht de motie toe en stelt voor na raadsvergaderingen het goede voorbeeld te
geven qua alcoholgebruik.

Mevrouw REMMERS vult aan dat 8,2% van de Nederlandse volwassenen te veel alcohol drinkt,
meer dan 18 glazen per week. De meeste overmatige drinkers bevinden zich in Amsterdam, de regio Gooi
en Vechtstreek en Drenthe. De zorgkosten zijn in Nederland bijna 1 miljard. Rekening houdend met de
baten en lasten bedraagt de kostenpost tussen de € 2,3 miljard en € 2,9 miljard. Het gaat dan om accijnzen,
het geluksgevoel dat alcohol met zich mee kan brengen, lagere arbeidsproductiviteit, de inzet van politie,
justitie en verkeersongevallen. De Gezondheidsraad adviseert momenteel één glas alcoholhoudende drank
per dag, waaraan 61% van de mensen zich niet houdt.

Mevrouw VAN DROOGE vindt de motie sympathiek en wil allen zich bewust laten zijn van het
risico door alcoholgebruik. Zij stemt echter niet voor de motie, omdat zij niet denkt dat raadsleden de
burgemeester nog onder ogen kunnen komen als zij elke raadsvergadering hun spreektijd opmaken en na
afloop zijn drankje ontgunnen.
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Mevrouw VREUGDENHIL-DE BLÉCOURT noemt de motie ook heel sympathiek, maar stelt dat
die te betuttelend is.

Mevrouw REMMERS attendeert erop dat ChristenUnie-staatssecretaris Blokhuis het Nationaal
Preventieakkoord heeft getekend, ook om alcoholgebruik te verminderen en informeert naar de lijn van de
ChristenUnie uit Hilversum met de staatssecretaris.

Mevrouw VREUGDENHIL-DE BLÉCOURT is er persoonlijk heel erg voor om het
alcoholgebruik in alle opzichten te verminderen en stelt voor raadsleden een convenant te laten tekenen,
inhoudende dat zij niets aan alcohol drinken na de raadsvergadering.

Mevrouw VERWEIJ kost het geen moeite om geen alcohol te drinken en hoeft daarvoor dan ook
geen convenant te sluiten. Het gaat haar erom als raad het goede voorbeeld te geven, omdat het anders
hypocriet is om anderen iets op te leggen.

De heer JAARSMA vindt het op zich een prima een idee om een alcoholbeleid als gemeente te
maken en daarnaar te handelen in het gemeentehuis, zoals ook bij het rookbeleid is gebeurd. Verder vindt
hij het een individuele verantwoordelijkheid, ook van raadsleden, wanneer mensen een alcoholconsumptie
nuttigen na een raadsvergadering.

Mevrouw WOLTHERS (wethouder) denkt dat de geesten minder dan bij het rookbeleid rijp zijn
voor een alcoholbeleid.

De heer EERENBERG kondigt aan tegen de motie te stemmen, die hij te betuttelend vindt.

Motie M 19/26 van de SP en GroenLinks, ‘Ik pas na de raadsvergadering’, wordt
elektronisch in stemming gebracht en met 6 tegen 28 stemmen verworpen, met de stemmen
van de SP en GroenLinks tegen.

16. MOTIE VREEMD AAN DE ORDE VAN DE DAG M 19/29 ‘HOUTSTOOK BETER ll’T
BEELD’

Motie ‘Houtstook beter in beeld’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 16 april 2019;
overwegende dat:
• in de commissie Duurzaamheid & Bereikbaarheid van 3 april jl. het initiatiefvoorstel

Houtstook is besproken;
• veel partijen bezorgd zijn over de gezondheidseffecten van structurele blootstelling van

houtrook;
• bij veel mensen het beeld bestaat dat houtstook duurzaam is;
• inzicht in de omvang van de problematiek in Hilversum ontbreekt;
• de raad zich zorgen maakt over de effecten van mogelijke toename van houtstook als

(onbedoeld) gevolg van de energietransitie;
verzoekt het college:
• in 2019 een (quickscan) onderzoek te doen naar:

o de mogelijkheden voor een voorlichtingscampagne over de feiten, fabels, risico’s
en nadelen van houtstook;

o mogelijke handelingsperspectieven te inventariseren die gericht zijn op het
tegengaan van de overlast en gezondheidsrisico’s van houtstook bij de toekomstige
energietransitie;

• bij dit onderzoek de samenwerking te zoeken met de GGD en de regio;
• hiervan voorafgaand aan de behandeling van de begroting voor 2020 verslag te doen aan

de raad.
en gaat over tot de orde van de dag.”
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(Motie M 19/29 van GrocnLinks, de ChristenUnie, Hilversums Belang, Hart voor Hilversum, de
PvdA en de SP)

De heer KOOL licht te motie toe. Een op de tien Nederlanders zegt regelmatig last te hebben van
houtrook en diverse instanties, zoals de GGD en het Longfonds, wijzen op de schadelijke samenstelling
van houtrook, dat giftige stoffen en fijnstof bevat en in toenemende mate bijdraagt aan klimaatverandering
door uitstoot van methaan en C02. Het in 2017 door GroenLinks geopende meldpunt heeft hem duidelijk
gemaakt dat structurele overlast zwaar ingrijpt in de persoonlijke levenssfeer en dat buren er lang niet altijd
uitkomen. Tijdens de bespreking van het initiatiefvoorstel van GroenLinks in de commissievergadering is
het hem duidelijk geworden dat veel partijen de zorg van GroenLinks wel delen, maar de behoefte hebben
om de situatie in Hilversum beter te kunnen duiden. Veel bijval kreeg de oproep meer en betere
voorlichting over houtstook te geven en de problematiek vooral te plaatse tegen de achtergrond van de
toekomstige energietransitie.

Mevrouw WESSELINK staat positief tegenover een voorlichtingscampagne, maar weet dat het
Rijk daarmee nu bezig is. Daarom vindt zij een onderzoek en dergelijke nu niet nodig. Wel vraagt zij of de
wethouder het een goed idee vindt om houtstook mee te neme in zijn transitieplannen.

De heer KASTJE (wethouder) noemt houtstook of biomassa een te voeren discussie bij de
energietransitie, waar de raad op een ander moment over komt te praten. Houtrook is inderdaad een
probleem en een tijd geleden heeft hij gevraagd om een communicatiecampagne ter bewustwording, zoals
ook de gemeente Amersfoort dat heeft gedaan. In die zin wil hij de motie ondersteunen, met de
kanttekening dat het op dit moment niet gaat om een verbod, dat lastig is af te dwingen.

De heer KOOL erkent dat om lokaal iets te kunnen verbieden een wettelijke grondslag nodig is,
waarvoor het Rijk moet zorgen. Met handelingsperspectief bedoelt hij iets doen ter voorkoming dat
houtstook de plaats van gasverwarming inneemt. Dat wil hij tegengaan.

De heer KASTJE raadt de motie aan.

Motie M 19/29 van GroenLinks, de ChristenUnie, Hilversums Belang, Hart voor
Hilversum, de PvdA en de SP, ‘Houtstook beter in beeld’, wordt elektronisch in stemming
gebracht en met 19 tegen 15 stemmen aangenomen, met de stemmen van Hart voor
Hilversum, GroenLinks, de heer Streutker van het CDA, de PvdA, de SP, de ChristenUnie
en Hilversums Belang voor.

De VOORZITTER sluit de vergadering om 21.44 uur.

van 29 mei 2019,
de voorzitter,

P.I. BroertjesRuitenbeek

H120 190416 18


